
Referat af ordinært grupperådsmøde, De Vilde Svaner Nivå, 28-02-2024 

Tilstede er:  

Martin U (forældre), Morten (leder), Pil (leder), Trine (leder), Martin A (forældre), Jens 
(forældre/leder), Jørgen (leder), Lise (forældre), Jesper (forældre), Birger (forældre), Hanne 
(leder), Stina (leder), Nicolai (forældre), Rikke (leder), Johan (leder) samt Anita fra 
divisionsledelsen   

Stemmeberettigede: 15. 

1. Valg af dirigent og referent 
Bestyrelsen foreslog Martin Ullerup, som dirigent, som blev valgt enstemmigt 
Bestyrelsen foreslog Lise Gandløse, som referent, som blev valgt enstemmigt 
 
Det blev konstateret at Grupperådsmødet var indkaldt rettidigt. 
 

2. Fremlæggelse af bestyrelsen beretning  
Bestyrelsens beretning blev fremlagt ved formand, Martin, og blev af forsamlingen taget til 
efterretning.  Denne er vedlagt som bilag.  
 
Kommentar:  

• Drøftelse af det megen vand, som pt. er på grunden. Drøftelsen endte uden 
konklusion. 

 
Ledernes beretning blev fremlagt af Jørgen. Denne er vedlagt som bilag. Der skal dog være en 
særlig opmærksomhed på ledersituationen, da der er brug for flere kræfter. Det vil der blive 
arbejdet med det kommende år. 
 
Grupperådet godkendte enstemmigt de to beretninger med stor ros og tak for indsatsen til 
alle der har lagt kræfter i spejderarbejdet det seneste år. 
 

3. Fremlæggelse af årsregnskabet for 2023 til vedtagelse  
Årsregnskabet for 2023 blev fremlagt af kasserer Nikolaj Visby Sandbæk 
Det reviderede regnskab er udsendt til grupperådet sammen med dagsordenen. 
Det underskrevet regnskab og det revisorpåtegnet regnskab vedlægges referatet. 
 
Grupperådet godkendte enstemmigt årsregnskab. 
 
Kommentarer:  

• Der er et ønske om at bruge budgettet, og bruge de afsatte midler til fx aktiviteter 
fremfor at generere overskud.  

• Der er dog en samlet vurdering af at der er en god og sund økonomi. 

• Det er ikke mening at De Vilde Svaner skal konsolideres yderligere, men pengene skal 
også bruges til det som der er brug for. 

• Der skal være en opmærksomhed på, at der muligvis skal bruges penge på den nye 
shelter på Gurredam. 



• Der er lige købt ind til at gøre hytten og væggene lidt pænere og mere overskuelige.  

• Det er rart at der er penge og der er et råderum uden at ethvert indkøb, kursus eller 
aktivitet skal overvejes nøje. 

• Det er et positivt signal, at der er penge til kurser og at der overskud på denne konto. 
Det kan virke positivt i forhold til ledersituationen og gøre det mere attraktivt at være 
leder i De Vilde Svaner. 

• Det er en styrke at have en sund økonomi, og et vist mådehold. Kontingenterne er 
ikke sat op i mange år. 

• Man kunne overveje om nogle af småaktiviteterne kunne være gratis, i stedet for en 
egen betaling på 50-100,-. Dette vil der blive arbejdet videre med. 

 
 

4. Fremlæggelse og godkendelse af budget for 2024 og 2025  
Det blev indledningsvist besluttet at punkt 4 og 5 bliver lagt sammen. Det er et krav fra DDS 
at budgetterne skal godkendes to år frem. 
 
Budget for 2025 blev fremlagt af kasserer Nikolaj Visby Sandbæk 
Budget for 2025 er udsendt til grupperådet sammen med dagsordenen. 
Budgetterne bliver fra år til år fremskrevet med 2% medmindre der er planlagt en større 
sommerlejr.  
 
Grupperådet godkendte, det påtegnede, årsregnskab enstemmigt. 
 
Kommentarer: 

• Det er uvist hvor meget tilskud der kommer fra kommunen. Der er både forlydender 
om at der ikke penge til uddelinger og erfaringer med at der alligevel kommer tilskud. 
Men der er ingen garantier for hvad der kommer af kommunale tilskud. 

• Der er lavet et tilsagn om at egenbetalingen til Kandersteg maks. skal være 2500,- pr. 
spejder og at gruppen betaler resten af prisen.  

 
 

5. Vedtagelse af kontingenter for 2024 og 2025 
Bestyrelsen foreslår uændrede kontingentsatser som følger: 

- Familiespejd: 800 kr/år 
- Spejdere til og med troppen (under ca. 16 år): 1400 kr/år 
- Klanspejdere (over ca. 16 år): 1000 kr/år 
- Supersenior/Gammel-klaner (over 24 år): 800 kr/år 
- Spejdere på efterskole m.v. (midl. fraflyttede etc.): 500 kr/år 
- Ledere: 75 kr/år. 

 
Grupperådet godkendte de foreslået og uændret kontingentsatser enstemmigt 
 
 

  



6. Planer for det kommende år  
Oversigt er vedlagt som bilag.  

- Der er planlagt de sædvanlige aktiviteter, som bl.a. er Hjuleweekend, Svanegang, 
Novemberdag, divisionsturnering, juletræssalg. 

- Der er der planlagt en større udlandstur for de største spejdere og ledere til et stort, 
internationalt spejdercenter i Kandersteg, Schweitz. Ca. 20 spejdere (juniorer, trop og 
klan) og 8 ledere, skal afsted i anden uge af sommerferien. 

- De juniorer der ikke skal med til Kandersteg for mulighed for anden lejr i slutningen af 
sommerferien. 

- Mikroerne udvider divisionsturnering med et par dage. 
- Familiespejderne har overnatning i hytten i tidlig sommer og tur til 

Vikingeskibsmuseet. 
- Der vil i løbet af året være et fokus på at skaffe flere ledere 
- Der er planlagt at lederne tager på løb sammen og holder lederdag med fokus på bl.a. 

ledersituationen 
- Der er planlagt bestyrelsesdag til efteråret 
- Juniorerne (op til 10 spejdere og 2 ledere) skal den 1. august til en-dagsarrangement i 

forbindelse med 100-års jubilæet for Verdens Jamboree på Ærmelundssletten. 
 
 

7. Behandling af indkomne forslag 
Der er ikke kommet forslag 

 

9. Fastsættelse af antal pladser i bestyrelsen. 
Bestyrelsen indstiller, at bestyrelsen – ud over formand, kasserer – består af 1 
forældrerepræsentant, 2 unge spejdere (15-23 år), og 2 ledere. Alle personvalg 
gælder som udgangspunkt for en toårig periode. 
 
Baggrunden for forslaget er, at det har været svært at få besat alle pladserne i bestyrelsen, 
hvorfor en reduktion af antallet af pladser er oplagt for at de frivillige kræfter bruges bedst 
muligt fx i udvalg og lignende. 
 
Grupperådet godkendte ændringen af antal pladser enstemmigt. 
 

10. Valg til bestyrelsen (gælder for en toårig periode) 

a. Formand: Martin Asser Hansen - ikke på valg 
 
b. Kasserer: Nikolaj Visby Sandbæk - ikke på valg, men ønsker at træde ud af 
bestyrelsen 
Nikolaj bliver siddende til at der er fundet en ny kasserer.  
Det vurderes at der ca. en time om ugen og bogføringen varetages af et professionelt 
firma.  
Der vil være oplæring i overgangsfasen. 



Interesseret kan henvende sig for yderligere information til formand Martin. 
Bestyrelsen vil konstituere sig, når en ny kasser er fundet. 
 
c. Ung i bestyrelsen: Sandra Kay - ikke på valg 
 
d. Ung i bestyrelsen: Johan Pelle - ikke på valg 
 
e. Lederrepræsentant: Jørgen Knoop – genopstiller 
På valg er Jørgen (villig til genvalg) 
Jørgen blev enstemmigt valgt. 
 
f. Lederrepræsentant: Trine Knoop – genopstiller 
På valg er Trine (villig til genvalg) 
Trine blev enstemmigt valgt. 
 
g. Forældrerepræsentant: Birger Dudek - ikke på valg 
 
Tak til forældrene Jens Gandløse og Jesper Palner som udtræder af bestyrelsen. 
 

11. Valg af revisor og evt. revisorsuppleant (gælder for en etårig periode) 

a. Revisor: Michael H. Christensen - genopstiller  
Michael blev enstemmigt valgt. 
 
b. Revisorsuppleant: Jesper Bertelsen – genopstiller 
Jesper blev enstemmigt valgt. 
 

12. Valg af fem stemmeberettigede til divisionsrådsmødet (gælder for en etårig periode) 

Divisionsrådsmødet er den 2. maj kl. 19-21:30 

Valgte er: Johan, Martin A, Trine, Jørgen og Karsten 

 

13. Valg af to stemmeberettigede til korpsrådsmødet (gælder for en etårig periode) 

Korpsrådsmødet er den 15.- 17. november 2024  

Valgte er: Hanne og Trine  

Kommentar: Hvis der er unge der gerne vil med, bør dette finansieres af De Vilde Svaner. 

  



 

14. Eventuelt 

Anita siger tak for at hun måtte komme og minder om at der er spejderarrangement den 16. marts 
2024 (sidste tilmelding fredag). Der mangler folk til Divisionsledelsen. Henvend jer gerne til Hanne, 
hvis I vil høre mere.  

 

Dato:    Dato: 
 

____________________   ____________________ 
Dirigent    Forperson 

 


